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Bartumeu va comentar que
el fet que el G-20 establís
que el Principat estava a l’a-
nomenada llista grisa fosca
significa que «Andorra ro-
man, doncs, de facto a la
mateixa llista que l’OCDE va
establir l’any 2000, amb l’ú-
nica diferència que aquella
organització internacional
recull  el  compromís  d’An-
dorra d’avançar en l’inter-
canvi d’informació». Segons
va comentar, ara el Consell
General haurà de fer una llei
que «permeti l’intercanvi
d’informació bancària a ni-
vell administratiu entre An-
dorra i les administracions
tributàries dels dos països
veïns».

També va criticar el can-

didat de Coalició Reformis-
ta, Joan Gabriel, del qual va
dir que «constato i alhora la-
mento que Joan Gabriel té
un coneixement rudimentari
del dossier. Mai es pot dir
seriosament que podem
sortir de la llista grisa fosca

al proper mes de setembre
si se sap –i si es presenta
com a candidat per assumir
el càrrec de cap de Govern
ho hauria de saber– que a
Andorra li caldrà haver sig-
nat abans acords d’inter-
canvi d’informació amb Eu-

ropa, França i almenys deu
països més». Bartumeu va
realitzar aquestes declara-
cions durant una arrossada
popular a la Massana orga-
nitzada per l’Alternativa en
la qual van participar unes
700 persones.

Bartumeu considera que el fet que Andorra
sigui a la llista grisa no és «per felicitar-se’n»

El líder de l’Alternati-
va, Jaume Bartumeu,
va declarar que el fet
que Andorra sigui a la
llista grisa no és «per
felicitar-se’n».

El líder l’Alternativa considera que el candidat de CR, Joan Gabriel, coneix poc aquesta qüestió

La formació va organitzar una arrossada a la Massana a la qual van anar unes 700 persones
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L’Alternativa va organitzar una arrossada popular a la Massana en què van participar unes 700 persones.
ANA

L’Associació de Bancs
Andorrans va afirmar
que havia rebut amb sa-
tisfacció la resolució del
G-20 que elimina el Prin-
cipat de la llista negra de
l’OCDE i el posa a la ca-
tegoria de països que
s’han compromès amb
aquest organisme. Se-
gons aquesta entitat, ara
«Andorra queda situada
en una categoria in-
termèdia, amb altres
països com Luxemburg,
Suïssa, Àustria, Bèlgica,
Mònaco o Sant Marino,
que també s’han com-
promès a complir els
estàndards de l’OCDE».
Per al sector bancari
queda clar que en deter-
minats supòsits es do-
narà informació dels
comptes, però no es pro-
duirà de manera genera-
litzada ni col·lectiva.

La banca rep amb
satisfacció el resultat
del G-20

P.M.

Joan Gabriel exclou ApC
d’un possible pacte d’Estat
per la fiscalitat

El candidat a cap de Govern
per la Coalició Reformista,
Joan Gabriel, va assegurar
que es donen les condicions
per aconseguir un pacte
d’Estat amb el Partit Social-
demòcrata sobre els reptes
del futur immediat, però va
afegir que no ho creu possi-
ble amb Andorra pel Canvi
(ApC). Gabriel va afirmar que
«el model fiscal que presen-
ta no té res a veure, no vol

cap impost indirecte». Tot i
aquest oferiment de pacte,
Gabriel va remarcar que
mante diferències amb els
socialdemòcrates. Una d’a-
questes diferències, segons
va dir, és que «la nostra es-
tructura és més oberta».

A més, en una reunió que
va mantenir amb membres
de l’Associació de Bancs An-
dorrans es va comprometre
a rebaixar l’impost directe
de la banca del 12% actual
al 8%. També va afirmar que
«estem preparats per intro-
duir les lleis fiscals, les te-
nim a punt».

El candidat, Joan Gabriel, assegura que, si
governen, rebaixaran l’impost dels bancs
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Eusebi Nomen, el candidat
a  cap  de  Govern  per  An-
dorra pel Canvi (ApC), va
assegurar ahir que «el fet
que un bitllet d’autobús en-
tre Andorra la Vella i Ordino
costi 1 euro 40 cèntims és
una exageració i hauria de
ser més assequible. El
preu per viatge hauria de
ser de menys de mig eu-
ro». Nomen va afirmar que

la plataforma de partits
que encapçala proposa po-
tenciar el transport públic a
tot el país. A més, va co-
mentar que «s’han de fer
uns abonaments a preus
assequibles».

El candidat també va de-
clarar que Andorra pel Can-
vi proposa l’eliminació del
peatge del túnel d’Envalira.
Sobre això Nomen va dir
que «la manera com es va
fer el túnel d’Envalira va ser
un error històric que ara
s’ha d’arreglar».

A més, la plataforma

pretén  fer un heliport inter-
nacional que tingui línies re-
gulars amb els països
veïns. Sobre aquesta darre-
ra qüestió, va dir que «era
una proposta realista».
També va fer referència a
l’aeroport de la Seu, del
qual va comentar que «és
en territori espanyol i és un
lloc on Andorra no pot
prendre decisions estratè-
giques. El dia que des d’Es-
panya es decideixi obrir l’a-
eroport de la Seu nosaltres
hi donarem suport».

Finalment, el candidat va
afirmar que Andorra pel
Canvi vol que «el Principat
sigui el primer país que tin-
gui a les carreteres protec-
cions específiques per als
motoristes». A banda, la
plataforma vol eliminar els
punts negres de la xarxa
viària i senyalitzar millor els
punts de gir.

Nomen aposta per rebaixar
substancialment els preus
del transport públic
Andorra pel Canvi proposa que el país 
disposi d’un heliport internacional
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Els permisos de conduir
andorrans ja poden ser ho-
mologats a Bèlgica, i vice-
versa, després que l’am-
baixadora del Principat a
Brussel·les, Imma Tor, va
signar un acord relatiu a
l’intercanvi de llicències de
conducció entre ambdós
estats amb el secretari
d’Estat belga de Mobilitat,
Etiénne Schouppe. D’a-
questa manera, els resi-
dents de qualsevol  dels
dos països que posseeixin
un permís de conduir vàlid
poden intercanviar-lo per
un permís de conduir de
l’altre, sense haver de pas-
sar exàmens. Segons es
va assegurar des de l’Exe-
cutiu, és una bona notícia
per als prop de 350 bel-
gues domiciliats a Andorra
i per als andorrans que de-
sitgin establir-se en aquest
país. És el primer acord
de caràcter bilateral entre
Andorra i Bèlgica.

                                 


